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Nové vedenie samo-
správy pracuje ako vče-
ličky v úli. Na budúci 
utorok 29. januára 
bude zasadať vo 
výnimočnom skoršom 
termíne, aby schválilo 
dôležité návrhy. Medzi 
nimi aj členov výborov 
mestských časti, ale aj 
štatút mesta. Dalo by 
sa povedať, že štatút je 
akási mestská „ústava“ 
bez ktorej sa nedá 
pohnúť ďalej. Návrhy 
doplnkov k štatútu sú 
na webovej stránke 
mesta a môže sa 
k nim vyjadriť každý 
občan, Má na to už 
len týždeň. Ale prečo 
nemáme mestskú radu, 
som sa zatiaľ nikde 
nedozvedela...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Plesovú sezónu 
v našom meste otvorili 

11. januára Školský 
ples ZŠ Gorazdova 

a o týždeň Ples zdru-
ženia obcí Bánovecka, 

ďalej sú v ponuke 
Poľovnícky ples, Ples 

policajtov, Farský ples... 
Sezóna má pred sebou 

ešte šesť víkendov!

Hlasujte za nové 
detské ihrisko 
Žihadielko pre 
mesto každý deň!

Bánovčanka 
Kristína Néč 
Lapinová tretia 
na zimnom 
triatlone v Číne

Svoj hlas môžete 
poslať ďalšiemu 
projektu – Detský 
knižný klub 
na Dubničke

Predstavujeme 
nových poslancov 
mestského 
parlamentu – 
Martina Balážová

Kvapka krvi v Strednej odbornej škole strojníckej

Verejno-prospešné práce vykonáva už len 20 ľudí

„Pôvodne sme chceli 
zorganizovať mikulášsku 
kvapku krvi ešte pred 
Vianocami, ale pracovníci 
Národnej transfúznej 
služby v  Trenčíne nemali 
voľný termín. Za  celý 
december až do 16. januára 

sa nám podarilo osloviť 
mnoho študentov, ktorí 
sa rozhodli darovať krv 
nezištne, po  prvýkrát...“ 
povedala okrem iného 
Mária Melušová, podpred-
sedníčka školskej žiackej 
rady. Inšpirovali ju stredné 

školy zo susedných miest, 
kde takéto odbery organi-
zujú už dlhšie. Do  odberu 
sa prihlásilo celkom 
55 darcov, z  toho desať 
rodičov a  učiteľov. I  keď 
školu navštevujú väčšinou 
chlapci, našlo sa medzi 
darcami aj pár dievčat. 
Napríklad Majka ako ini-
ciátorka kvapky krvi nako-
niec krv darovať nemohla, 
vraj jej chýba železo. Slzy 
z  verdiktu pracovníkov 
NTS jej pomohli „osušiť“ 

spolužiaci. Nebola však 
sama. Z  55 prihlásených 
nakoniec mohli darovať krv 
len tridsiati. Dôvody nám 
vysvetľovali pracovníci 
NTS. U dievčat je to často 
anémia, ale chlapci – prvo-
darcovia podcenili raňajky, 
mnohí prišli nalačno, ale aj 
to, že sa začala objavovať 
chrípka a  jej sprievodné 
javy, ako kašeľ, bolesti 
hrdla a podobne. Takýchto 
darcov k  odberu nakoniec 
nepustili. 

Aktivitu študentov si 
veľmi pochvaľovali učitelia 
školy, aj dočasne zastupujúca 
riaditeľka Zuzana Tomová. 
Sú na svojich študentov pyšní. 
A  to nielen po  tej ľudskej 
stránke, že darovali krv, aby 
pomohli iným, ale aj za  ich 
študijné úspechy, ktoré zvi-
diteľňujú školu na Slovensku 
i  za  hranicami. V  mene 
všetkých, ktorí raz krv potre-
bovať budú, mladým darcom 
krvi ďakujeme. 
 Text a foto: Alena Borszéková

M e s t o   B á n o v c e 
nad Bebravou niekoľ ko 
rokov uzatvára dohodu 
s  ÚPSVaR   Partizánske, 
podľa ktorej uchádzač 
o zamestnanie môže odpra-
covať pre mesto verejno- 
prospešné práce. Mesto 
posk y tne uchádzačov i 
o  zamestnanie na  svoje 
náklady pracovné náradie, 
pracovné pomôcky a  ten 
môže dobrovoľne odpra-
covať hodiny, aby mu mohol 
ÚPSVaR vyplatiť dávku 

v  hmotnej núdzi alebo 
sociálnu dávku. 

V  rokoch 2018 a  2019 
je systém nastavený tak, 
že na  verejno-prospešných 
prácach (VPP) odrábalo 20 
uchádzačov o  zamestnanie 
(UoZ) po 80 hodín mesačne. 
Mnohí však aj tak absen-
tujú... Podľa informácií Ally 
Kyselovej z mestského úradu 
je aktivačných pracovníkov 
veľmi málo. Uchádzači 
o  zamestnanie podpíšu 
s  úradom práce dohodu, 

že súhlasia s  prácou VPP 
a   pre mesto odpracujú už 
spomínaných 80 hodín 
mesačne. Za  túto prácu 
dostávajú od štátu približne 
63 eur mesačne. Tí aktivační 
zamestnanci, ktorí poberajú 
navyše aj dávky v  hmotnej 
núdzi od  štátu, dostanú 
ďalších 61,30 eur, celkom 
124 eur za aktivačné práce. 
Treba tu však zdôrazniť, že 
na to, aby úrad práce mohol 
dlhodobo nezamestnaných 
zaradiť do VPP, musia mať 
ich súhlas.

Po  referentovi aktivač-
ných prác MsÚ Oliverovi 
Gajdošovi, ktorý odišiel 
na  dôchodok, má aktivač-
ných na  starosti Jaroslav 
Sabo. O  administratívnu 
agendu sa na  mestskom 
úrade stará Alla Kyselová. 
Pod ľa je j  i n formáci í 
v minulom roku i v  súčas-
nosti pre mesto pracuje 20 

uchádzačov o zamestnanie, 
z  toho jedna pracuje 
ako kuriérka – roznáša 
úradnú poštu mestského 
úradu, traja ľudia pracujú 
na  zbernom dvore pri 
cintoríne, traja sú závoz-
níci – pomocníci šoférov 
na  technických vozidlách 
(Multicar, Iveco) mestského 
úradu a  pomáhajú pri 
údržbe verejnej zelene, pri 
upratovaní okolo smetných 
nádob a  podobne. Ďalší 
traja sú zaradení do  mest-
ských častí, kde pomáhajú 
s  údržbou verejnej zelene 
a  poriadkom, a  ďa lší 
traja – štyria, sú to najmä 
ženy, upratujú centrum 
mesta, najmä námestie. 
Na  prvý pohľad sa zdá, že 
dvadsať ľudí by malo stačiť 
na  zabezpečenie spomína-
ných činností, ale z  tohto 
počtu je väčšinou niekto 
práceneschopný, resp. doma 

pri ošetrovaní člena rodiny, 
alebo jednoducho, najmä 
po výplate sociálnych dávok, 
na verejno-prospešné práce 
nepríde. Takže sa môže stať, 
ako tomu bolo napríklad aj 
pri snehovej kalamite 9. a 10. 
januára, že iba desiati akti-
vační zamestnanci pomá-
hali odpratávať sneh tam, 
kam sa nedostala technika. 

Ďalšími vykonávateľmi 
verejno-prospešných prác 
môžu byť ľudia vo výkone 
trestu. Vtedy mestský 
úrad uzatvára dohodu 
s   ok re sný m súdom . 
V  minulom roku takéto 
práce vykonávali celkom 
štyria odsúdení, v súčasnosti 
iba jeden. Počet odpracova-
ných hodín nariaďuje súd, 
napríklad, v poslednom prí-
pade je to 150 hodín, ktoré 
musí odpracovať v priebehu 
polroka. 

 Alena Borszéková

P o prvýkrát sa jedáleň Strednej odbornej 
školy strojníckej zmenila na odberové 

miesto pre Národnú transfúznu službu 
z Trenčína. Historicky prvé darovanie krvi 
študentov – prvodarcov tu 16. januára 
zorganizovala školská žiacka rada.

P red desiatimi rokmi mestský úrad 
zamestnával na verejno-prospešné 

práce aj dvesto nezamestnaných. Dnes 
nezamestnanosť klesla pod 3,5 % 
a toto percento predstavuje ľudí, ktorí 
pravdepodobne nikdy ani robiť nebudú. 
V minulom roku aj v súčasnosti má mesto len 
dvadsať aktivačných zamestnancov... 

Neprehliadnite!
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Jednoduchý a  prehľadný 
web Trenčianskeho samospráv-
neho kraja (TSK) patrí svojím 
spracovaním medzi absolútnu 
špičku v  rámci webových stránok 
samospráv na Slovensku. Potvrdil 
to aj 15. ročník udeľovania cien 
za  rozvoj informatizácie sloven-
ských samospráv s  názvom Zlatý 
erb, na  ktorom si zástupcovia 
Trenčianskej župy prevzali v polo-
vici novembra 2018 ocenenie 
za prvé miesto v rámci žúp i cenu 
Grand prix za najvyššie hodno-
tenie od porotcov súťaže. „Najviac 

ľudí navštívilo webové sídlo 
Trenčianskeho samosprávneho 
kraja v mesiaci máj. Bolo to hlavne 
z dôvodu, že počas tohto mesiaca sa 
konalo verejné hlasovanie v  rámci 
Participatívneho - komunitného 
rozpočtu TSK. Po  troch rokoch 
nastala zmena v celkovom pomere 
prezerania webu cez počítače 
a mobilné telefóny. Prvýkrát v his-
tórii navštívilo web Trenčianskej 
župy viac návštevníkov cez mobilné 
zariadenie ako cez počítač. Spolu 
až 53 % užívateľov si prezeralo 
stránku cez mobil, zvyšných  47  % 

ľudí cez počítač,“ priblížil admi-
nistrátor webového sídla TSK Ján 
Drha. Táto zmena v  prospech 
mobilné zariadenia nie je žiadnym 
prekvapením, keďže webové sídlo 
disponuje už tretím rokom res-
ponzívnym dizajnom, čo v skratke 
znamená, že jeho zobrazenie sa vie 
prispôsobiť   akémukoľvek zaria-
deniu.  Návštevu webovej stránky 
užívateľom si môžeme predstaviť 
aj ako súhrn viacerých akcií, ktoré 
užívateľ na  konkrétnom webe 
urobí. Jedna návšteva tak môže 
zahŕňať napríklad aj niekoľkoná-

sobné zobrazenie stránky, aktuál-
nych správ, reportáží, výberových 
konaní atď. Každá takáto akcia sa 
započítava do  návštevnosti webu. 
Pre porovnanie, v  roku 2017 
bola návštevnosť webového sídla 
TSK približne 1,7 mil., a  v  roku 
2018 takmer 2,1 mil., čo znamená 
medziročný nárast o  viac ako 
400 tisíc zobrazení. Oproti roku 
2017 vzrástol aj počet užívateľov, 
ktorí počas roka 2018 navštívili 
webové sídlo TSK aspoň jeden-
krát. V minulom roku na stránku 
Trenčianskej župy kliklo presne 

525  756 ľudí.  Webové sídlo TSK 
patrí medzi najdôležitejšie pros-
triedky komunikácie s obyvateľmi 
kraja. Je pomyslenou vstupnou 
bránou k  dôležitým informáciám 
či aktuálnym správam z  diania 
v  Trenčianskom kraji. Verejnosť 
si po  vstupe na  webovú stránku 
www.tsk.sk vie rýchlo a intuitívne 
vyhľadať napríklad kompetencie 
kraja, výberové konania, ponuky 
práce či transparentne zverejnené 
zmluvy, objednávky, oznámenia 
a dokumenty. 

 Tlačová správa TSK (krátená)

K voľbám kandidátov do výborov v mestských častiach

Predstavujeme nových poslancov mestského parlamentu – Martina Balážová

Dali ste mi šancu na zmenu pre nás všetkých 

Začiatkom mesiaca sa 
konali v  mestských častiach 
Horné Ozorovce, Dolné 
Ozorovce, Malé Chlievany 
a  Biskupice zhromaždenia 
občanov za  účelom schvá-
lenia návrhu kandidátov 
do  výborov mestských 
častí (ďalej len VMČ). Tieto 
zhromaždenia boli zvolané 
primátorkou mesta a vedené 
jej zástupkyňou, program 
bol presne stanovený a zhro-
maždenia i schvaľovanie pre-
biehali viac menej v  zmysle 
platnej legislatívy. Zhro-
maždení sme sa zúčastnili 
aj niektorí poslanci. Myslím 
si, že je preto prirodzené, že 
sme vnímali reakcie občanov 
na  našu prítomnosť, ich 
otázky a pripomienky k spô-
sobu schvaľovania návrhu 
kandidátov. Aj preto pova-
žujem za  potrebné isté veci 
vyjasniť, spresniť a možno tak 
trochu aj dať na pravú mieru.

Na  prvom zasadnutí 
mestského zastupiteľstva, 
ktoré sa konalo 21. decembra 
2018, sme v pléne jednohlasne 
prijali uznesenie o  zriadení 
výborov v štyroch mestských 
častiach. Bez jeho prijatia 
by žiadne výbory nemohli 
byť zriadené. Z  tohto uzne-
senia nám vyplynuli ďalšie 
povinnosti, medzi ktoré 
patrí aj voľba členov týchto 
výborov. Túto kompetenciu 
zákon o  obecnom zriadení 
č. 369/1990 Zb. v § 23 ods. 1. 
vymedzuje výhradne mest-
skému zastupiteľstvu, teda 
poslancom a  nie občanom, 
ako to bolo doteraz roky 
zaužívané. Taktiež všetky 
náležitosti týkajúce sa 
VMČ musia byť upravené 
všeobecno - záväzným 
nariadením (VZN) v Štatúte 
mesta. Keďže občania taký-
mito informáciami bežne 
nedisponujú, jeden z mojich 

poslaneckých kolegov si 
k tejto téme na zhromaždení 
občanov v  Horných Ozo-
rovciach dovolil „citovať“ 
paragrafy. Zatiaľ čo v  tejto 
mestskej časti sa úlohy 
skrutátora (spočítavania 
hlasov) na návrh zástupkyne 
primátorky zhostila jedna 
z  prítomných poslankýň, 
v  ostatných troch mest-
ských častiach bola členkou 
volebnej komisie a  skrutá-
torkou aj pani primátorka.

V krátkom čase od pri-
jatia mandátov sme museli 
skĺbiť niečo, čo bolo rokmi 
v  mestských častiach zau-
žívané s  tým, čo vyžaduje 
zákon, a s tým, čo sme mali 
uvedené v  Štatúte mesta. 
Bolo treba prijať nevyhnutné 
zmeny v  niekoľko rokov 
neaktualizovanom článku 
22 o Výboroch v mestských 
častiach, ktorý si v  nie-
ktorých bodoch výrazne 

odporoval. S  kompromismi, 
ale predsa, prijali sme 
riešenia, ktoré sú, myslím 
si, že v  súlade s  platnou 
legislatívou a  pevne verím, 
že budú časom akceptované 
všetkými zúčastnenými 
stranami. Súbežne s  voľbou 
kandidátov do  VMČ sme 
pracovali aj na  zmene 
Štatútu mesta. Návrh je už 
zverejnený na  pripomien-
kovanie pre verejnosť (VZN 
č.55 - návrh doplnku č.7), 
v  zastupiteľstve ho budeme 
schvaľovať 29. januára 2019. 
Po  nadobudnutí jeho účin-
nosti budú z  navrhnutých 
kandidátov poslancami 
zvolení noví členovia VMČ 
a výbory tak budú môcť začať 
ofi ciálne pracovať. Uvediem 
niekoľko základných práv 
a  povinností, ktoré majú 
výbory už teraz:

1. VMČ sú okrem iného 
povinné aj: informovať 

obyvateľov o  činnosti 
a  uzneseniach mestského 
zastupiteľstva; informovať 
občanov o  svojich návr-
hoch a  podnetoch, ktoré 
predkladajú mestskému 
zastupiteľstvu alebo iným 
orgánom mesta; informovať 
mestské zastupiteľstvo, resp. 
iné orgány mesta o  požia-
davkách a návrhoch občanov 
týkajúcich sa rozvoja mesta 
a jeho hospodárenia a pod.

2. VMČ sú okrem iného 
oprávnené aj: a) predkladať 
návrhy a podnety pri tvorbe: 
rozpočtu mesta na príslušný 
kalendárny rok; územného 
plánu mesta a  pod. b) 
vyjadrovať sa k: nájomným 
zmluvám a zriaďovaniu rôz-
nych prevádzok v  mestskej 
časti; návrhom na  zmeny 
intravilánu a  pod. (viac 
na www.banovce.sk).

Samozrejme, je potrebné 
spomenúť aj organizáciu 

rôznych kultúrno-spolo-
čenských akcií v  mestských 
častiach, pod taktovkou 
výborov. Štatút síce túto 
činnosť výborov neupravuje, 
no tieto aktivity môžeme 
rozhodne považovať za veľké 
pozitívum pre všetkých. 

Na  záver dodám, že 
všetci 19 sme poslancami 
za  celé Bánovce nad 
Bebravou, nielen za volebné 
obvody, či jednotlivé mestské 
časti, v ktorých nás občania 
zvolili. Preto by nemalo 
byť zvláštnosťou, ale skôr 
samozrejmosťou, že sa 
podobných zhromaždení 
budeme zúčastňovať. Pri 
rozhodovaní poslancov by 
predsa poznanie legislatívy, 
názorov občanov i  nimi 
zaužívaných zvyklostí malo 
byť nevyhnutnosťou.

 Miroslava Hudecová, 
 poslankyňa MsZ

 Čo nám prezradíte zo 
svojho súkromného a  pracov-
ného života?

Detstvo a mladosť som prežila 
v Horných Ozorovciach, kde som 
bývala v  dome s  rodičmi a  sta-
rými rodičmi. Po celý život nás aj 
s mojou sestrou viedli k tomu, aby 
sme boli vždy ľuďom nápomocné. 
Preto si dovolím takto verejne 
poďakovať mojim rodičom 
a  babičke za  všetko, čo pre nás 
robili a  ako nás vychovali. Žili 
sme súdržne ako rodina a aj keď 
som už vydatá a  mám 35 rokov, 
slovo rodina pre nás znamená 
súdržnosť stále. So susedmi sme 
si pomáhali, poznali sme sa aj 
zo školy, kam sme väčšina detí 
chodili a  poznáme sa doteraz. 
Vždy sa radi pri sebe zastavíme 
a  porozprávame, čo máme nové. 
Dnes tu bývam a žijem so svojím 
manželom a  tromi dcérami. 

Som mladá a  citlivo vnímam 
potreby mamičiek, detí aj našich 
dôchodcov. Som empatická 
a práve preto ma to viac trápi. 
 Aká je vaša angažovanosť 

v politike, resp. v treťom sektore?
Ďakujem Občianskemu zdru-

ženiu Klubu Hornoozorovských 
rodiniek, ktorého som súčasťou, 
že sme mohli organizovať spo-
ločné akcie pre našich občanov. 
Mladé rodiny a  starší občania 
mi dali v  komunálnych voľbách 
svoju podporu, za  čo im veľmi 
pekne ďakujem. Budem sa snažiť 
nesklamať ich, ale celé štyri roky sa 
učiť a tvrdo pracovať aj s pomocou 
ľudí vo výbore. V  našej mestskej 
časti Horné Ozorovce chýba život, 
kultúra, spoločenské stretnutia 
a  brigády, kde by sme spoločne 
utužovali naše vzťahy a  pritom 
si zveľaďovali naše Ozorovce. 
V  mojom záujme je ľudí spájať, 

vytvoriť z  Ozo-
roviec mestskú 
časť, v  ktorej 
náš život zme-
níme na  život 
komunity. Všetci 
má me upo-
náhľaný život 

a  pri našich spoločných akciách 
sa pokúsime náš „čas“ spomaliť. 
Veľmi si prajem, aby ľudia zabudli 
na  staré hriechy, dali si šancu 
a začali zmenou. Aj mne ste dali 
pri voľbách „šancu na zmenu“ pre 
nás všetkých. 
 Do  volieb ste išli s  neja-

kými predsavzatiami... O  čo 
najviac sa počas štyroch rokov 
budete usilovať?

Do volieb som išla s  tým, aby 
som naštartovala “nový život„ 
v Ozorovciach, aby deti, rodičia aj 
starí rodičia našli opäť v mnohých 
akciách nový vietor do  plachiet 

a  aby sa vrátila kultúra, ktorá 
u  nás tak veľmi chýba, samo-
zrejme, aj s  podporou mladých, 
ktorým dianie v  Ozorovciach nie 
je ľahostajné. Mám rada pravidlá 
a  organizáciu a  chcem ich vniesť 
do našej mestskej časti a dodržiavať 
ich. Chcem ubezpečiť všetkých 
Hornoozorovčanov, že Ozorovce 
to sme MY a rozdeľovať sa na dva 
tábory určite nehodlám. Mnohí, 
čo ma poznajú osobne, vedia, 
že cieľavedomosť a  húževnatosť 
mám v  krvi. Mám rada deti, veď 
nie nadarmo sa hovorí, že deti 
sú naša budúcnosť, oni budú raz 
po  nás pokračovať tam, kde my 
skončíme. Celé štyri roky sa chcem 
usilovať a  vniesť k  nám slušnosť, 
transparentnosť a  informovanosť. 
V  kancelárii v  kultúrnom dome 
budem občanom k  dispozícii nie-
ktoré dni v týždni (upresním kedy), 
aby sme sa mohli porozprávať 

osobne, navrhnúť prípadné zmeny, 
nápady a  riešiť vaše problémy. 
Dávam do pozornosti, že mestský 
rozhlas bude opäť poskytovať 
informácie. Dvakrát do  týždňa 
bude v  kultúrnom dome jóga pre 
začiatočníkov, pre dámy a uvítame 
aj pánov, deti začnú s ping-pongom 
atď.. Samozrejme, veci ohľadom 
riešenia problémov, v  tých budem 
aj s  výborom pokračovať, aj keď 
je ťažké začínať od  nuly, nakoľko 
kancelária KD je „úplne prázdna“. 
Chcem ešte raz poďakovať starému 
výboru za ich odvedenú prácu a teší 
ma, že mi podali niektorí pomocnú 
ruku s prísľubom spolupráce. Začali 
sme nový rok, prajem vám pevné 
zdravie, nech je ten rok úžasný, 
spokojný a  nech sa nám všetkým 
darí. Mojim kolegom poslancom, 
prajem správne rozhodnutia, tie 
najlepšie pre nás všetkých. 

  (ab)

Na web Trenčianskej župy kliklo v roku 2018 viac ako pol milióna ľudí 
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Mesto Bánovce nad 
Bebravou pr iprav uje 
aktualizáciu Územného 
plánu mesta Bánovce nad 
Bebravou formou Zmien 
a  doplnkov č. 8 v  súlade 
so zákonom č.50/1976 Zb. 
o  územnom plánovaní 
a  stavebnom poriadku 
(stavebný zákon) v  znení 
neskorších predpisov 
a vyhláškou č. 55/2001 Z.z. 
o územnoplánovacích pod-

kladoch a  územnopláno-
vacej dokumentácii v znení 
neskorších predpisov, 
v  hraniciach administra-
tívno-správneho územia, 
t.j. súboru katastrálnych 
území mesta Bánovce 
nad Bebravou (mesto 
Bánovce nad Bebravou 
a  príslušné miestne časti: 
Malé Chlievany, Horné 
Ozorovce, Biskupice). 
Vzhľadom na   uvedenú 

skutočnosť vyzýva mesto 
Bánovce nad Bebravou 
verejnosť ,  práv nické 
a  fyzické osoby a  správcov 
sietí a  technického vyba-
venia územia v  prípade 
požiadaviek na  uplatnenie 
zmien a doplnkov platného 
Územného plánu mesta 
Bánovce nad   Bebravou, 
aby   svoje návrhy doručili 
písomnou formou poštou, 
príp. osobne do  podateľne 

Mestského úradu Bánovce 
nad Bebravou najneskôr 
v  termíne do  15. februára 
2019. Následne budú všetky 
pripomienky a  požiadavky 
vyhodnotené a  žiadatelia 
budú o   výsledku zapraco-
vania/nezapracovania ich 
pripomienok písomne upo-
vedomení. Z  tohto dôvodu 
je potrebné v žiadosti uviesť 
poštovú   adresu odosiela-
teľa.  (MsÚ)

Túto sobotu 19. januára 
„doplesali“ účastníci tra-
dičného plesu Združenia 
obcí Bánovecko, ktorý 
bol po  Školskom plese ZŠ 
Gorazdova v  tejto sezóne 
druhým na  území mesta. 
Ples otvorila primátorka 

Pripravuje sa aktualizácia územného plánu mesta
Pripomienky zasielajte do 15. februára

Tradičný Ples Zduženia obcí Bánovecko
V Galérii M. A. Bazov-

ského v  Trenčíne sa 14. 
januára uskutočnilo sláv-
nostné udeľovanie verej-
ných uznaní Trenčianskeho 
samosprávneho k raja . 
Cenu Zastupiteľstva TSK 
za  zásluhy o  všestranný 
rozvoj vzťahov medzi 
Českou a Slovenskou repub-
likou a  dlhoročné šírenie 
dobrého mena Slovenska 
v zahraničí si prevzal rodák 
z  Bánovského okresu, 
konkrétne z  neďalekej 
obce Podlužany, Alexander 
Károlyi. Členkou komisie 
pre udeľovanie Ceny 
TSK je aj poslankyňa 

TSK a  primátorka mesta 
Bánovce nad Bebravou, 
R u d o l f a  N o v o t n á . 
Alexander Károly i je 
verejnosti známy najmä 
vďaka celoživotnej práci 
v oblasti československého 
futbalu, za  ktorú získal 
viacero vyznamenaní. Stal 
sa uznávaným odborníkom 
na  disciplinárny poriadok 
vo futbale a  významným 
expertom na  športovú 
legislatívu. V  novembri 
2 01 2  b o l  z v o l e n ý 
za  ombudsmana Českého 
oly mpijského v ýboru. 

Tlačová správa mesta  
 (krátená)

Cena TSK pre rodáka 
z bánovského okresu

V  stredu 16. januára 
2019 sa v  obradnej sieni 
usk utočni la  schôd z a 
Zboru pre občianske 
záležitosti. Z  dôvodu 
zvolenia nových členov 
zboru mestským zastu-
piteľstvom bolo potrebné 
pristúpiť aj k voľbe nových 
členov výboru ZPOZu 
a  následne menovať 
predsedníčku Rudolfu 
N o v o t n ú ,  v ý k o n n ú 
pred sed n íčk u Má r iu 
Hajšovúa tajomníčku Janu 
Botková. Pri tejto príle-

žitosti sa uskutočnila aj 
ukážka obradov uzavretia 
manželstva a  uvítania 
dieťaťa do života. Na usta-
nov ujúcom zasadnutí 
mestského zastupiteľstva 
boli popri primátorke uza-
tváraním sobášov (uzn. 
č. 12) poverení poslanci: 
Martina Balážová, Lucia 
Bieliková, Mária Hajšová, 
Miroslava Hudecová, 
Marián Chovanec, Naďa 
Ondrejková,  Zuzana 
Rydziová a Dana Švecová. 

Tlačová spáva mesta

Členská schôdza 
Zboru pre občianske 
záležitosti

mesta Rudolfa Novotná 
nielen príhovorom, ale aj 
úvodným tancom. Kultúrny 
program patril mladým 
tanečníkom z  Dancanda, 
ale aj folklóristom zo súboru 
Bebran. Tí okrem svojho 
ofi ciálneho vystúpenia v sále 
zabávali - hudbou i spevom 
- plesajúcich všetkých veko-
vých kategórii aj vo vestibule 

mestského kultúrneho stre-
diska. Do  zelena sviatočne 
vyzdobená sála „praskala 
vo šíkoch“ a bola dôkazom, 
že na  bánoveckom plese je 
zábava vždy výborná. Viac 
z  atmosféry plesu prinesie 
vo svojej reportáži Bánovská 
televízia.  (ab)

 Foto: Martin Lacko 
 a Daniela Sochorová
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Išlo o projekty Reštau-
rovanie sochy sv. Jána 
Nepomuckého - originál 
z  majetku mesta Bánovce 
nad Bebravou, ÚZPF pod 
č. 10705/2 s  celkovým 
rozpočtom 6  200 eur 
a Vypracovanie odborného 
vl hkostného posud ku 
a  realizačného projektu 
Sanácie vlhkosti PO  Dom 
pamätný, Námestie Ľ. 
Štúra 1/1, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou, NKP č. 
132/1 s  celkovým roz-
počtom 7 800 eur (budova 
mestského úradu ako 
pamiatkový objekt (PO) 
Dom pamätný). 

Originál sochy sv. Jána 
Nepomuckého je kvalitným 
barokov ým kamenoso-
chárskym dielom z  druhej 
polovice 18. storočia a  je 
h m o t n ý m  d o k l a d o m 
kultúrno - historického 
v ý voja mesta Bánovce 
nad Bebravou. Preto bolo 
potrebné podniknúť kroky 
vedúce k  zvráteniu súčas-
ného nedôstojného stavu, 
na ktorom sa podpísal zub 
času. Zachovanie, obno-
venie a vhodná prezentácia 
výtvarnej pamiatkovej hod-
noty tejto sochy môže byť 
zabezpečená len kvalitnou 
reštaurátorskou realizáciou. 

V roku 2018 boli mestu 
oba projekty schválené, 
a  tak získalo podporu vo 
výške 4 500 eur na vypra-
c o v a n i e  p r o j e k t o ve j 
dokumentácie a 5 000 eur 
na  reštaurátorské práce 
na  soche. Pretože výška 

získaných fi nančných pro-
striedkov bola nižšia ako 
požadovaná dotácia, mesto 
Bánovce nad Bebravou 
realizáciu týchto projektov 
spolufi nancovalo v celkovej 
výške 4 380 eur. Následne sa 
v zmysle zmluvy o poskyt-
nutí dotácie a  rozhodnu-
tiami vydanými Krajským 
pa miat kov ý m úradom 

v  Trenčíne začala samotná 
reštaurátorská realizácia 
sochy sv. Jána Nepomuc-
kého a vypracovanie odbor-
ného vlhkostného posudku. 
Práce prebiehali od  júla 
do polovice decembra roku 
2018. V  novembri bola 
mestu doručená realizačná 
projektová dokumentácia 
Sanácie zavlhnutia spodnej 
stavby PO  Dom pamätný, 
ktorej zhotoviteľom je 

Ing. Jozef Bako, PhD. Desia-
teho decembra reštaurátor 
Mgr.  art. Martin Šumaj 
odovzdal mestu zreštau-
rovanú sochu sv. Jána 

Nepomuckého spolu s  prí-
slušnou dokumentáciou. 
Oba projekty boli realizo-
vané s fi nančnou podporou 
Ministerstva kultúry SR.

V súčasnosti je socha sv. 
Jána Nepomuckého uložená 
v depozite mestského úradu 
a  počas tohto roku bude 
exponovaná verejnosti. 
Vypracovaný realizačný 
projekt Sanácie vlhkosti 
PO  Dom pamätný slúži 

ako východiskový podklad 
pre podanie ďalšej žiadosti 
o  podporu formou dotácie 
na  Ministerstvo kultúry 
SR v  rámci programu 
Obnovme si svoj dom pre 
rok 2019. Tento raz mesto 
Bánovce nad Bebravou 
žiada o  dotáciu na  projekt 
s  názvom Sanácia vlhkosti 
PO Dom pamätný, Námestie 
Ľ. Štúra 1/1, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou, NKP č. 132/1.

S o c h a  s v.  J á n a 
Nepomuckého i  budova 
mestského úradu sú vyhlá-
sené za  národné kultúrne 
pamiatky. Samotná socha 
má vysokú výpovednú 
hodnotu autenticky zacho-
vaného sakrálneho výtvar-

ného umenia. Predstavuje 
jednu z  mála zachovaných 
sakrá lnych v ý tvarných 
exteriérových kultúrnych 
pamiatok mesta. Preto 
veríme, že jej exponovanie 
bude prispievať k  zvyšo-
vaniu kultúrno-historic-
kého povedomia širokého 
spektra obyvateľov a  náv-
števníkov nášho mesta. 

Lukáš Šimonides. 
 projektové riadenie MsÚ
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Kultúrne centrum 
Ži:va  pozýva v  stredu 
23. januára na  zábavné 
a k t iv it y  i nšpi rova né 
tvorivou dramatikou – 
Šinterkovia... vo štvrtok 
24. januára o  19.00 h 
na  DEBATY – talkshow
so zaujímavými hosťami 
na zaujímavé témy, tento-
krát s umeleckým kováčom 
Milošom Gnidom z  Veľ-
kých Chlievan, moderuje 
Adam Lisý... v  sobotu 26. 

januára o 20.00 h na kon-
cert pesničkára Richarda 
Vávru – Archívneho 
chlapca, ktorý sa  pred-
staví s vlastnou tvorbou... 
v  pondelok 28. januára 
o  17.00 h na  divadelné 
Monológy v podaní žiakov 
Základnej umeleckej školy 
D. Kardoša. Viac infor-
mácií o  cene vstupeniek 
na  jednotlivé podujatia 
a aktuality nájdete na face-
booku Ži:va.

Krajské centrum voľného času 
v Trenčíne v zriaďovateľskej pôsobnosti 
Trenčianskeho samosprávneho kraja 
usporiadalo Technickú olympiádu 
žiakov základných škôl v ručnom spra-
covaní kovov a  robotike. Mladí tech-
nickí olympionici sa zišli 10. januára 
v  priestoroch SOŠ Pod Sokolicami 
v  Trenčíne. „Cieľom súťaže bol rozvoj 
záujmovej činnosti, tvorivosti, vedo-
mosti a zručností mládeže v strojárskej 
oblasti a  robotike. Súťažilo sa v  dvoch 
kategóriách, ktoré žiakov preverili 
z teoretického i z praktického hľadiska,“ 
uviedla Renáta Bieliková, riaditeľka 
KCVČ v  Trenčíne. Teórie sa súťažiaci 
nemuseli vôbec báť. Išlo o zábavné testo-

vanie, po  ktorom 
prišla na  rad 
prax. V  kategórii 
ručné spracovanie 
kovov museli malí 
technici vyrobiť 
produkt strojár-
skeho   charakteru 
pod ľa vopred 
pripravených vý-
kresov, ktoré ná-
s led ne ohod not i la  odbor-
ná komisia. V kategórii robotika dostali 
žiaci za  úlohou   poskladať stavebnicu 
tak, aby bolo možné odskúšať jej funkč-
nosť.   Kto stihol poskladať funkčného 
robota za  čo najkratší čas, ten dostal 

najvyšší počet bodov. Do  olympiády 
sa zapojilo celkovo 21 základných 
škôl z  Trenčianskeho kraja. Medzi 
budúcimi technikmi v oblasti kovový-
roby dominoval Marek Mozola zo ZŠ 
R. Kaufmana v  Partizánskom, druhé 
miesto obsadil Tadeáš Blaho zo ZŠ 
Pribinova v  Novákoch a  medailová 
pozícia sa ušla i Jakubovi Šulekovi zo ZŠ 
Ul. energetikov v Prievidzi. V kategórii 
robotika sa podarilo zvíťaziť Šimo-
novi Matejičkovi zo ZŠ Duklianska 
v Bánovciach nad Bebravou, na strie-
bornú pozíciu dosiahol Matej Líška zo 
ZŠ Čachtice a tretí skončil Andrej Svatík 
zo ZŠ s  MŠ S. Timona v  Trenčianskej 
Turnej. Tlačová správa TSK

V robotike najlepší Šimon Matejička

Socha sv. Jána Nepomuckého zrekonštruovaná
Pripravuje sa sanácia vlhkosti radnice

Mesto Bánovce nad Bebravou 
v roku 2017 podalo dve 

žiadosti o podporu formou dotácie 
na Ministerstvo kultúry Slovenskej 
republiky v rámci programu Obnovme 
si svoj dom pre rok 2018. 
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Jednou z  prvých vecí, 
ktoré som ako učiteľka 
literárno-dramatického 
odboru po  nástupe 
na  Základnú umeleckú 
školu urobila, bolo, že som 
z  domu do  triedy dovliekla 
všetky svoje knihy pre deti 
a mládež. Momentálne je to 
okolo 400 titulov. No a  čo 
s  nimi robia deti? Čítajú 
ich. Rozprávajú sa o  nich. 
Navzájom si ich odporúčajú. 
Požičiavajú si ich. A  občas 
ich nechávajú rozhádzané, aj 
to k tomu patrí. Skrátka, žijú 
s nimi.

Veľmi by som si 
priala, aby boli knihy 
bežnou súčasťou života 
viacerých detí. Nielen 
pre zjavné výhody, ktoré 
čítanie poskytuje – rozvoj 
slovnej zásoby, zlepšovanie 
čítania a  celkovo vnímania 
s  porozumením, cibrenie 
predstavivosti a kreatívneho 
myslenia, nárast schopnosti 
empatie, a  vôbec rozvoj 
osobnosti – ale aj len tak, 
pre radosť. Pretože čítanie je 
radosť, môže ňou byť. Pokiaľ 
deťom dovolíme, aby sa ňou 
stalo. Pokiaľ im dovolíme 
vyrastať obklopení knihami 
a dobrými príbehmi. Pokiaľ 
budeme ochotní sa s  nimi 
o  prečítanom rozprávať. 
A  ak budeme schopní im 

čítanie doplniť rôznymi prí-
buznými aktivitami a  pre-
pojiť tak zistené so zažitým, 
tak len dobre.

Veľmi sa preto teším, 
že projekt Detského 
knižného klubu, ktorý sme 
s  Luciou Bielikovou vypra-
covali v  rámci grantovej 
výzvy Mám na  to Nadácie 
Slovenskej sporiteľne, sa 
dostal do  užšieho výberu 
100 najlepších. Z týchto 100 
sa do  konca januára hlaso-
vaním vyberá 15 projektov 
s najväčšou podporou, ktoré 
sa zrealizujú. Dovoľujeme 
si preto uchádzať sa o  vašu 
priazeň – prejaviť nám ju 
môžete zaslaním sms vo for-
máte „HLAS 685“ na  tele-
fónne číslo 0902 020 292. 

Cieľom projektu je 
založenie knižného klubu 
pre deti a  mládež na  síd-
lisku Dubnička. Fyzickou 
súčasťou projektu bude 
knižná búdka s oddychovou 
zónou v  exteriérových 
priestoroch areálu školy, slú-
žiaca na voľné zapožičiavanie 
a  výmenu kníh všetkým 
deťom a  širokej verejnosti. 
V  interiéri školy vznikne 
čitateľský kútik s knižnicou, 
kde sa bude pravidelne raz 
mesačne stretávať detský 
knižný klub s  príležitost-
nými tvorivými dielňami či 

inými zážitkovými sprievod-
nými aktivitami.

Bánovce v  posledných 
mesiacoch viackrát ukázali, 
že majú komunitného ducha 
a  zo spoločných aktivít sa 
nielen tešia, ale vedia k  ich 
úspechu aj aktívne prispieť. 
Dúfame preto, že nás 
podporíte aj v  tejto – a  keď 

uspejeme, pošlete za našimi 
knižkami a  aktivitami pod-
porujúcimi fantáziu svoje 
deti či vnúčatá. Ako totiž 
na  ostatnej hodine povedal 
jeden môj deväťročný žiak: 
„Poviem vám to takto – fan-
tázia je super, tam sa ti decká 
vybláznia aj zadarmo.“ 

 Eva Lavríková

spoločnosť 5
 Spoločenská kronika

Marta Kováčiková, rod. Sokolíková *1924
Júlia Gogová, rod. Šujanová *1927
Martin Petrek *1980
Slavka Valachová, rod. Srncová *1933
Eleonóra Rácová, rod. Pihíková *1952
Milan Malík *1971

Opustili nás

Adrián Kufel a Eva Krčová

Uzavreli manželstvo

Podporte projekt detského knižného klubu na Dubničke
Hlasy môžete posielať do konca januára

Viac informácií o projekte na stránke https://mamnato.
sk/grant/ Foto: autorka

Prosíme rodičov s trvalým pobytom v meste Bánovce, 
ktorým sa narodilo v  januári 2019, alebo sa ešte len 
narodí, dieťatko v susedných pôrodniciach, aby nám dali 
vedieť do redakcie na noviny@kulturabn.sk. Spoločenská 
rubrika je smutná, väčšinou sú v nej len mená zosnulých... 
Preto meno novonarodených Bánovčanov rozjasní nielen 
rubriku, ale aj celé noviny! Preto radi uvítame, ak pošlete 
aj fotku dieťatka, môže byť aj s  rodičmi. Musíme mať 
informácie priamo od  rodičov, nakoľko ani pracovníčky 
z  evidencie obyvateľstva na  mestskom úrade neprídu 
osobne s rodičmi novorodenca do styku, informácie o naro-
dení Bánovčana sa zo susedných pôrodníc posielajú len ako 
doklad. Ďakujeme za spoluprácu...  redakcia

Prosba...

Chloe, Benjamin – Nesmrteľní. Je 
rok 1969 v New Yorku a štyria súrodenci 
Goldovci prichádzajú do Hesterinej ulice, 
kde vraj býva veštica, ktorá vie každému 
povedať, kedy zomrie. Štyri príbehy 
tvoria román, ktorý skúma hranice 
medzi voľbou a  osudom, ale aj hranice 
života a smrti a vzťahov v jednej rodine

Solnit, Rebecca - Muži mi to 
vysvetlia. Vo svojej komickej, ostrej 
eseji autorka pomenúva častý problém 
rozhovorov medzi mužmi a ženami. Píše 
o  mužoch, ktorí mylne predpokladajú, 
že niečo vedia a  mylne predpokladajú, 
že ženy to nevedia; píše o tom, kde táto 
domnienka pramení a  ako funguje 
v praxi.

Nové knihy v knižnici

Sonička Gáfriková 
je prvé dieťa v roku 2019

Sonička Gáfriková je prvým dieťaťom narodeným 
v novom roku 2019 s trvalým pobytom na území mesta 
Bánovce nad Bebravou. Narodila sa prvého prvý v tren-
čianskej nemocnici...

A prečo túto radostnú 
správu prinášame až 
dnes? Z  jednoduchého 
dôvodu: lebo bánovská 
pôrodnica nefunguje 
a  „nemal nám kto“ zo 
su sedných pôrodníc 
poslať  do  redakcie 
informácie ...  A  tak 
sme vďaka Milene Gieciovej z evidencie obyvateľstva 
Mestského úradu v Bánovciach nad Bebravou, ktorá 
získala aj povolenie zverejniť tieto údaje, zistili, že naše 
mesto má svojho prvého občianka, či skôr občianku 
v novom roku už od prvého januára! Šťastným rodičom 
Michaele a Jánovi Gáfrikovcom sa 1.1.2019 o 13.25 h 
narodila druhá dcérka - Sonička Gáfriková s  váhou 
3480 g a dĺžkou 51 cm. A v jej rodnom liste bude po celý 
život napísané ako rodné mesto Trenčín... Rodičom 
ďakujeme za foto a malej princezničke i celej jej rodine 
prajeme šťastný život a veľa zdravia.  (ab)

Milí občania Bánoviec. 
Ako každý rok, tak aj tento 
sa uchádza naše mesto 
o  víťazstvo v  hre o  detské 
ihrisko Žihadielko. Každý 
z  nás môže poslať denne 
minimálne dva hlasy. 
Ak budeme všetci denne 
hlasovať a hovoriť o súťaži 
novým ľudom v  našom 
okolí, podarí sa nám 
spoločne vyhrať ihrisko 
v hodnote 87 000 eur.

Jeden hlas pošlete 
tak, že budete hlasovať 
za  Bánovce nad Bebravou 
a  druhý tak, že si denne 
zahráte hru s  včielkou 
Majou. Hru treba dohrať 
do konca, inak sa bonusový 
hlas nepripočíta.

Postup pri hlasovaní je 
nasledovný: 1. Na počítači, 
alebo telefóne si navoľte 
stránku https://zihadielko.
l idl.sk/. 2. V  pravom 
hornom rohu nájdete 
okienko v ktorom sa môžete 
prihlásiť, alebo registrovať. 
Otvorte ho. 3. Môžete sa 
prihlásiť buď cez face-
book, alebo mail. Zadajte 
mai lovú adresu, Vaše 
meno a  priezvisko a  oba 
malé štvorčeky odkliknite 

(súhlasíte s pravidlami hry).  
4. Zadajte svoje telefónne 
číslo v  správnom tvare: 
+421 901 234 567 (namiesto 
prvej nuly zadajte +421 
a pokračujte svojím číslom) 
Odošlite. 5. Na Váš telefón 
Vám príde kód, ktorý 
musíte napísať do okienka. 
Odošlite. 6. Otvorilo sa Vám 
okienko, kde treba napísať 
Bánovce nad Bebravou. 
Odošlite svoj hlas. 7. 
Zahrajte si bonusovú hru. 
Posúvajte symboly tak, aby 
boli aspoň 3 rovnaké vedľa 
seba, alebo pod sebou. Hru 
musíte dohrať do konca.

Ak budete potrebovať 
akúkoľvek pomoc, môžete 
sa obrátiť na  vytvorenú 
stránku na  Facebooku 
Žihadielko pre Bánovce 
nad Bebravou. Je tam 
skoro 5000 ľudí, ktorí 
vám ochotne pomôžu. 
Naozaj potrebujeme každý 
hlas, pretože aj iné mestá 
súťažia o  to, aby pre svoje 
deti toto ihrisko vyhrali. 
Okrem veľkej výhry pre 
celé mesto sme pripravili aj 
malé súťaže ako motiváciu 
za  hlasovanie. Ak denne 
budete hlasovať, môžete 

sa zapojiť tak, že budete 
posielať fotky obrazovky 
na spomínanú facebookovú 
stránku Žihadielko pre 
Bánovce nad Bebravou. 

Apelujeme na  všetky 
skupiny ľudí! Riaditelia 
škôl, prosíme Vás o  dovo-
lenie a podporte svoje deti 
v  hlasovaní za  ihrisko! 
Starostov ia mestských 
častí a  okolitých obcí, 
vyzvite svojich občanov 

k  h lasovaniu. Hasiči, 
športovci, umelci, dôchod-
covia, mládež, ujovia, tety, 
doktori, poslanci, rodičia, 
babky, dedkovia... Všetci 
vy máte denne v  rukách 
mobilné telefóny. Spojme 
sa ako veľká komunita 
a dokážme nielen sebe, ale aj 
všetkým naokolo, že vieme 
držať spolu a ťahať za jeden 
koniec lana. Ďakujem!

  Anna Struhárová

Za nové detské ihrisko hlasujte denne!



21. január 2019 Číslo 3

Po  šesťkilometrovom 
behu a ôsmich kilometroch 
strávených na  bicykli sa 
spoločne držala s vedúcou 
dvojicou Rusiek. No v záve-
rečnom desaťkilometrovom 
úseku na bežkách boli obe 
súperky nad sily 35-ročnej 
Bánovčanky. Na skvelo pri-
pravenej trati s technickým 
snehom strávila Kristína 
Néč Lapinová čas 1:16:14. 
Vďaka tretiemu miestu 
sa postavila na  stupeň 
víťazov, kde sa okrem 
Slovenky postavili už len 
ruskí športovci. Umiest-
nenie je o  to cennejšie, že 
sa zrodilo vo výške 1400 
metrov nad morom a  pri 
veľkom časovom posune, 
na  ktorý sa Kristína 
nemala čas aklimatizovať. 
V  Číne strávila len 48 
hodín. V  čínskom meste 
Žangjiakou sa predstavil 

aj Bánovčan Ladislav Néč. 
Manžel Kristíny skončil 
medzi mužmi predpo-
sledný. Zaujímavosťou je, 
že na  požiadanie jazdil 
na požičanom bicykli. 

O dojmy z Číny z "tes-
tovacích pretekov" na ZOH 
2022 sa podelila samotná 
Kristína: "Na  historicky 
prvom zimnom triatlone 
som obsadila tretie miesto 
v elite žien. Zvíťazila Ruska 
Darja Rogozina, druhá 
skončila jej krajanka Julia 
Šurikova. Za  mnou skon-
čila ďalšia Ruska Nadežda 
Belkina, piata Češka Šárka 
Grabmullerová, šiesta 
Rumunka Editke Vakaria, 
siedma Rakúšanka Martina 
Donner, ôsma jej krajanka 
Anna Swoboda. V kategórii 
mužov pódium obsadili 
kompletne ruskí triatlonisti. 
Zo svojho výkonu som spo-

kojná. Do  dejiska pretekov 
sme docestovali až v sobotu 
popoludní a  na  trate sme 
sa dostali až na druhý deň, 
teda v nedeľu pred pretekmi. 
Organizátori napriek 

nedostatku snehu pripravili 
perfektné trate. Preteky 
boli otvorené honosným 
otváracím ceremoniálom, 
zostrih z neho bol prezento-
vaný aj v televízii."  (aj)

šport6

V zimnom triatlone v čínskom meste Žangjiakou
Kristína Néč Lapinová tretia

Dvanáste stretnutie 
sezóny odohrali naše hádza-
nárky tento víkend v Zlíne. 
Domáci tím, proti ktorému 
sme v  septembri odštarto-
vali aktuálny ročník MOL 
ligy, najskôr po  zakončení 
Alžbety Obstovej prehrával, 
no vzápätí tromi zásahmi 
otočil skóre stretnutia 
na  3:1. Nasledujúca osem-
minútovka ale patrili nám. 
Po  päťgólovej šnúre sme 
v  jedenástej minúte vďaka 

Alžbete Obstovej viedli 6:3. 
Favorizované Zlínčanky 
vzápätí oplácali rovnakou 
päťgólovou mincou, na konci 
ktorej stála Sekulová zvy-
šujúca vedenie domácich 
na 8:6. Naše sedemminútové 
gólové suchoty ukončila 
Matušincová, ktorá lobom 
ponad Vařechovú znížila 
na rozdiel jedného presného 
zásahu. Do  22. minúty 
domáce odskočili na rozdiel 
štyroch gólov, keď Gajdo-

šíková z  trháku upravila 
na  11:7. Domáce do  konca 
prvého polčasu ešte navýšili 
svoje vedenie o  ďalšie dva 
zásahy a do šatní odchádzali 
za  stavu 18:12. Po  zmene 
strán si Zlínčanky aj vďaka 
spoľahlivým zákrokom 
brankárky Vařechovej 
vypracovali do  43. minúty 
desaťgólový odstup 25:15 
a  v  50. minúte boli už 
v  trinásťgólovom vedení 
32:19. V  poslednej desať-

minútovke sme mierne 
skresali z  manka, keď 
v  poslednej minúte duelu 
Alžbeta Obstová uzavrela 
skóre stretnutia na  koneč-
ných 37:28. Zostava Sokol 
Bánovce: Bežová, Pokorná, 
Kucharčik - Bencová 1, Bri-
dová 2,  Hollá 5, Z.Galková, 
Ráciková, H.Galková, A.Ob-
stová 8, Matušincová 10/3, 
K.Obstová 1, Ďuračková, 
Minárechová 1, Skaličanová 

(mp,jk,aj)  

V úvode zápasu sme vzdorovali
HC Zlín – Sokol Bánovce nad Bebravou 37:28 (18:12)

N a historicky prvom zimnom triatlone 
v ďalekej Číne urobila Kristína Néč 

Lapinová skvelú reklamu sebe, nášmu mestu 
aj Slovensku. Na kvalitne obsadenom zimnom 
triatlone, ktoré sa išlo pri teplote mínus 12 
stupňov, obsadila skvelé tretie miesto! 

Tretia prehra 
v ročníku

BKK – KK Priatelia Bratislava 
2:6 (3016:3069)

Nie úplne tradične 
v  piatok odohrali naši 
kolkári 17. zápas sezóny. 
Prot i  brat is lavskému 
tímu sa neprezentovali 
dobrým výkonom, keď  
len polovica zo šiestich 
hráčov dokázala zhodiť 
viac ako 500 kolov. Tak 
ako v  predchádzajúcom 

stretnutí aj 18. januára 
sa opäť najviac darilo 
Pavlovi Bročkovi, kto-
rého 538 zvalených kolov 
bolo najlepším výkonom 
stretnutia. Po  prehre 2:6 
si naši kolkári pripísali 
tretiu prehru v  ročníku, 
prvú na  domácich drá-
hach.  (aj) 

Mladší minibasketbalisti 
Bánovského basktebalového 
klubu odohrali 12. januára svoje 
ďalšie súťažné stretnutie, tentokrát 
na palubovke Liptovského Miku-
láša. Po  dlhšej ceste sa chalani 
pomalšie rozbiehali, no aj napriek 
tomu sa im podarilo vyhrať každú 
zo štyroch štvrtín. Domáci basket-
balisti mali výškovú prevahu pod 
košom, najmä vďaka tomu a vďaka 
niekoľkým úplne zbytočným 
stratám, sa hráčom Bánovského 
basketbalového klubu nedarilo 

domácim odskočiť na väčší bodový 
rozdiel. V  poslednej časti hry si 
naši mladí Bánovčania vypraco-
vali 23-bodový náskok, ktorý sa 
ukázal byť rozhodujúci. Chalani 
trénera Jána Urbana v pohodlnom 
tempe dotiahli zápas do víťazného 
konca a  pripísali si tak na  svoje 
konto už štvrtú výhru za  sebou. 
Najlepším možným spôsobom 
tak "pokrstili" nové dresy, za  čo 
patrí obrovská vďaka Mariánovi 
Januškovi, ktorý sa postaral o to, 
aby aj najmladší Bánovčania boli 

odetí v  pekných dresoch. Naj-
bližšie mladší minibasketbalisti 
BBK budú za  svojím súperom 
opäť cestovať, keď v  sobotu 26. 
januára ich privítajú rovesníci 
v  Lučenci. MBK Liptovský 
Mikuláš - BBK 42 : 59, štvrtiny 
12:16, 8:11, 12:16, 10:16, fauly 8:11, 
TH BBK 6/3. Body : S. Urban 20, J. 
Vaško 16, A. Herián 10, D. Košina 
6, A. McKenzie 4, D. Frťala 2, 
D. Matuška 1, M. Horský, A. 
Konenčný, M. Lauš, M. Drevený, 
D. Dúcky.  (ju)

Štvrtá výhra minibasketbalistov
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 Vezmem do prenájmu 2-izbový byt v BN, aj neprero-
bený. Tel. 0915 638 671.

INZERCIA

Slovensko bojuje so 
snehom už nejaký čas, 
no naše deti sa vyčíňaniu 
Perinbaby nesmierne tešia. 
Zo snehovej nádielky vytvo-
rili nápaditých „fešákov“ 
a tak sa dvor Materskej školy 
v Horných Ozorovciach stal 
krajinou snehuliakov. Pri 
zážitkovom učení získali 
deti vedomosti o  vlastnos-
tiach snehu, prejavili veľa 
tvorivých nápadov a užili si 
nezabudnuteľné chvíle plné 
zábavy.  MŠ Horné Ozorovce

V krajine snehuliakov v Horných Ozorovciach

Okresná   organi-
zácia  slovenského zväzu   
zdravotné   postihnutých   
so sídlom na  Školskej 
ulici   1621  v  Bánovciach 
organizuje pobyty   pri   
mori - v  termíne od  12 
. do  21. júla v  chorvát-
skej Makarskej  riviere   
(Baško Polje) a  v  termíne 

od  26. júla do  4. augusta 
v  talianskej Bellária (Igea 
Marina). Bližšie informácie 
dostanete osobne v  sídle 
Okresnej organizácie SZZP 
v pondelok, stredu a piatok 
od 11.00 h do 15.00 h,  alebo 
na  čísle 7607149 v  uvede-
ných dňoch, prihlasovať sa 
môžete od februára.

SZZP pozýva k moru

K lub s lovensk ých 
turistov v  Bánovciach si 
v  tomto roku pripomenie 
30 rokov svojho vzniku, 
ešte pri Centre voľného 
času. Oficiálne oslavy sú 
ešte v  nedohľadne, ale 
už teraz vás pozývajú 
na  tradičné zimné podu-
jatia. Okrem klubového 
stretnutia 1. februára 
v CVČ to bude v sobotu 2. 
februára 12. ročník bež-
kárskeho Memoriálu Jána 

Kušniera po  bežkárskych 
trasách Nitrických vrchov 
so štartom v  Závade pod 
Čiernym vrchom a s cieľom 
v  Uhrovskom Podhradí. 
O  týždeň v  sobotu 9. 
februára to zas bude jubi-
lejný 20. ročník zimného 
táborenia na Kňažinových 
lúkach. 

V i a c  i n f o r m á c i í 
o akciách na rok 2019 náj-
dete v  kalendári na  www.
kstbanovce.sk.

Tradičné zimné 
podujatia KST

Dnes píše Zuza.nka
Tri spriatelené rodiny sa vybrali na zimnú dovo-

lenku na  chatu - na  Kysuce. Šesť rodičov a  šesť detí 
vo veku od  šesť po  pätnásť rokov. Hneď v  prvý deň 
prišiel nápad postaviť vo dvore snehuliakov a takýmto 
spôsobom nenútene upratať sneh z dvora. A tak vzniklo 
šesť snehuliakov rôznej veľkosti. Otec Snehoš,  mama 
Snehulena a ich deti Cyril, Cecília, Cencúľ a Želmíra. 

Snehoš bol štýlový muž. Mal fúzy a napriek zime 
nosil šiltovku a  slnečné okuliare. Bol stále veselý, 
lebo v  ruke držal f ľašu hruškovice a  tak prítomným 
dospelým zabezpečil, aby bola stále studená a pripra-
vená na konzumáciu.

Aj Snehulena bola atraktívna (veď inak by si ju 
Snehoš nevšimol!). Mala dokonalé obočie a prsia. Potr-
pela si na značky - jej hlavu zdobil Delimano hrniec. Ak 
niekomu pri odchode z chaty chýbal šál, alebo nejaký 
iný doplnok, určite ho mali na sebe Cyril alebo Želmíra. 
Cencúľ a Cilka si potrpeli skôr na bižutériu a obuv.

Ako plynuli pestré dovolenkové dni a obsah Sneho-
šovej f ľaše klesal, tak prichádzali ďalší príbuzní. Ešte 
prišiel Snehošov brat František a babka Filoména (to 
bola mama Snehuleny). Do konca pobytu stálo vo dvore 
dvanásť snehuliakov, lebo zvesť o tomto spolunažívaní 
sa dostala do  uší ďalším členom snehuliačej rodiny. 
Samozrejme, veď František mal mobil v taške, čo mal 
prevesenú cez plece. A tak ešte prišli bratranci - meta-
listi Dalimil a Slavoj. Boli čudní – stáli tesne vedľa seba 
a držali sa za ruky. Keď sa už začalo „pošuškávať“ o ich 
orientácii, tak vtedy našťastie prišli ich partnerky - Ger-
trúda a Georgína. Veselá partia snehuliakov sa stala 
hlavnou atrakciou malej dedinky.

Škoda, že vám nemôžem poskytnúť fotografi ckú 
dokumentáciu, ale nešťastnou náhodou sa nezacho-
vala. Predsa len - toľko ľudí, snehuliakov a hruškovice 
prináša rôzne riziká. Ale ja verím, že sa niekedy... 
niekde ešte taká snehuliačia párty uskutoční. Ak áno, 
pošlite foto.  (zb)

Javorníky privítali lyžiarov z Bánoviec

Najbližší 
lyžiarsky 
svah 
v Závade 
v obliehaní

Lyžiarsky vlek v  Závade 
pod Čiernym vrchom bol aj 
tento víkend (sezóna začala 
na Troch kráľov) v obliehaní 

Prvý januárový týždeň 
sa v  lyžiarskom stredisku 
Kasárne Javorníky - Makov 
uskutočni l  ly ž iarsk y 

výchovno-vzdelávací kurz 
určený pre žiakov 7.- 9.roč-
níka zo Základnej školy 
na  ulici J.A. Komenského. 

Žiakov privítali hlboké 
snehové záveje a  mrazivé 
kysucké počasie. V  čase, 
keď celé Bánovce bojovali 

s  následkami snežnej 
kalamity, bánovskí žiaci 
a  učitelia sa na  svahoch 
naplno užívali lyžovačku. 
Začiatočníci si postupne 
osvojova l i  z á k lad né 
lyžiarske zručnosti, mierne 
pokročilí pracovali na svojej 
obratnosti a rýchlosti, no a tí 
najlepší sa odvážili vyskúšať 
si aj jazdu v hlbokom snehu 
v neupravenej freeride zóne. 
Lyžovalo sa v  družstvách 
dopoludnia i  popoludní 
a  možno konštatovať, že 
všetci účastníci kurzu si 
dokázali osvojiť základy 
zjazdového lyžovania. 
Večerný program na  chate 
patril tradične spoločen-
ským hrám a zábave.  (zš)

milovníkov zimného športu, 
na 95 % z  nášho okresu. 
Kvalita snehu je výborná, 
už cesta z dediny k vleku do 
kopca menej. Bez problémov 
to zvládli len autá s reťazami. 
Aktuálne stav svahu môžete 
sledovať na facebooku SKI 
park Závada, kde môžete aj 
súťažiť o  celodenný lístok. 
Toto „naše okresné“ stredisko 
je od mesta vzdialené do 20 
km, ďalšie možnosti najbližšej 
lyžovačky sú až na Bezovci 
alebo na Remate, resp. na 
Morave. (Foto je z nedele 20. 
januára)  Text a foto: 

 Alena Borszéková
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na facebooku 

Vlastníci bytov a nebytových priestorov bytového domu č. 
1022, Ulica 5. apríla, v Bánovciach nad Bebravou v zastú-
pení: správca, Bytové družstvo Bánovce nad Bebravou, 
vyhlasujú verejnú súťaž na realizáciu diela: „ZATEPLENIE 
OBVODOVÉHO PLÁŠŤA BYTOVÉHO DOMU“. Zadá-
vacie podmienky a bližšie informácie si záujemcovia môžu 
vyžiadať na  Bytovom družstve Bánovce nad Bebravou, 
Svätoplukova 1601, 95704 Bánovce nad Bebravou v období 
od 4. 2.2019 do 8.2.2019. Predpokladaný termín realizácie 
rok 2019. Kontaktná osoba: Štefan Varga, vedúci tech-
nicko-energetického úseku, telefón: 0042138/5364 623, 
mobil: 0903 212 715, e-mail: varga@bd-bn.sk


